
                                          Protokół   Nr XI /2011
z XI Sesji  Rady Miejskiej  odbytej w dniu 22 czerwca 2011 roku w sali Urzędu 
Miejskiego  w Łowiczu  Stary Rynek 1. 

Ustawowa liczba Radnych – 21 
Obecnych na sesji              - 21

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu  z X Sesji Rady Miejskiej.
4. Rozpatrzenie:
      1)   sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2010 rok,

2) sprawozdania finansowego miasta Łowicza za 2010 rok.
5. Zapoznanie się z:

1) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 
Łowicza za 2010 rok,

2) informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza,
3) uchwałą Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium,
4) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
5) opiniami poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta

i sprawozdaniu finansowym za 2010 rok.
6. Dyskusja.
7. Rozpatrzenie uchwał:

1)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz 
za 2010 rok oraz sprawozdania finansowego  na dzień 31.12. 2010 rok,

2) w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Łowicza z tytułu wykonania 
budżetu Miasta Łowicza za 2010 rok,

3) w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2011 rok,
4) w sprawie uzgodnienia wykonania prac pielęgnacyjno-konserwacyjnych pomnika 

przyrody drzewa rosnącego na ternie Gminy Miasta Łowicza,
5) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  nieruchomości  gruntowej  położonej  w 

Łowiczu przy ul. Filtrowej, obręb Bolimowska,
6) w sprawie  zasad  i  trybu  postępowania  przy  udzielaniu  dotacji  celowej  z  budżetu 

miasta  na  realizację  zadania  związanego  z  usuwaniem  azbestu  i  wyrobów 
zawierających azbest na terenie miasta Łowicza.

8.Informacja na temat ulg, odroczeń, umorzeń i rozłożeń płatności na raty zaległości 
   podatkowych i opłat za 2010 rok dla osób prawnych i fizycznych oraz jednostek 
   nie posiadających osobowości prawnej wraz z wykazem, kwotami i uzasadnieniem.

9.  Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
10. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
11.Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej .
12.Zakończenie obrad XI Sesji Rady Miejskiej.

Ad.1                                                                



Otwarcia  posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  w Łowiczu Radny Henryk 
Zasępa. Powitał  Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza 
Miasta Pana Bogusława Bończaka, Zastępcę Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 
Pożarnej Pana Jana Gładysa, Przewodniczących Zarządu Osiedli, Panią Marię Więckowską 
Sekretarza  Miasta,  Pana  Arkadiusza  Podsędka  Skarbnika  Miasta,  Naczelników  Wydziału, 
Radcę  Prawnego  Panią  Jolantę  Służalską-  Mrożewską,  pracowników  Urzędu  Miejskiego, 
przedstawicieli mediów. 
Stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 21 wobec, czego podejmowane uchwały 
będą prawomocne.
Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad XI Sesji wraz 
z projektami uchwał  został przesłany wszystkim zaproszonym.

Propozycji zmian nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad zostaje przyjęty bez zmian.

Ad. 3.

Protokół z X Sesji został  wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarz X Sesji , którym był  Radny Grzegorz Michalak oraz pozostali radni uwag 
nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono Protokół  
z  X Sesji zostaje  przyjęty bez zmian.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej na  Sekretarza  XI  Sesji  Rady  Miejskiej  zaproponował 
Radnego  Władysława Michalaka, który wyraził zgodę.

Ad. 4
 Rozpatrzenie:
1/ Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2010 rok przedstawił Pan 
K. J. Kaliński Burmistrz Miasta.
                                                 /stanowi załącznik/
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  wg  danych  podanych  przez  Ministra  Finansów 
wstępnych za grudzień 2010 roku gminy osiągnęły dochody w wysokości 96,2 % planu, a 
miasto Łowicz  100, 6%. W stosunku do analogicznego okresu 2009 roku wykonane dochody 
ogółem jednostek samorządu terytorialnego były wyższe o 5,0%, w naszym mieście 6 %. 
Łączna kwota wydatków jednostek samorządu terytorialnego wynosiła w omawianym okresie 
176.937 mln złotych, co stanowi dla gmin 91,5 % planu a miasto Łowicz 96,6 %. W stosunku 
do analogicznego okresu 2009 roku kwota wydatków zrealizowanych ogółem była wyższa o 
6  %  a  naszym  mieście  o  3,4  %.  Stwierdził,  że  w  2010  roku  jednostki  samorządu 
terytorialnego  planowały deficyt  wysokości  25.711 mln  złotych,  natomiast  wg danych  za 
grudzień 2010 roku zamknęły się zbiorczo deficytem w kwocie dla gmin -7.396 mln złotych, 
natomiast miasto Łowicz osiągnęło nadwyżkę 68.389,76 złotych.
Burmistrz Miasta – poinformował o ilości odbytych Sesji  Rady Miejskiej  w 2010 roku, 
dziękując  Radnym za udział w sesjach zwyczajnych i nadzwyczajnych.
                                               / informacja stanowi załącznik/
Burmistrz Miasta poinformował, że miasto Łowicz jako jedną z pierwszych gmin podjęła 
uchwałę w sprawie likwidacji sklepów z dopalaczami, która została uchylona, ale wzbudziła 
duże zainteresowanie innych gmin. Sygnały z poszczególnych gmin spowodowały podjęcie 
działań  przez  Rząd,  Policję,  Sanepid,  które  w  konsekwencji  spowodowały  ograniczenie 
funkcjonowania sklepów.



Burmistrz  Miasta  –stwierdził,  że  nie  wszystkie  zadania  inwestycyjne  zostały wykonane: 
*inwestycja w Parku Błonie nie została wykonana z powodu powodzi, ogłoszono przetarg, 
który  został  unieważniony.  Wykonano  prace  nad  zniwelowaniem  terenu,  aby  nie  było 
zalewania parku ,  zakupiono wysoko wydajną pompę spalinową o wydajności 700 m3 na 
godzinę. W 2011 roku podniesiono teren, wycięto topole u podstaw wału, wyprofilowano ciek 
Malinówka, założono drenaż.
*przebudowa  ul.  Podgórnej  została  zrealizowana  a  ulica  Sadowa  posiada  opracowaną 
dokumentację techniczną.  Wylot kanalizacji  sanitarnej  w ul.  Sadowej zaplanowany był  na 
terenach zalewowych, dlatego wystąpiono z wnioskiem do Generalnego Zarządu Wód   i 
uzyskano pozytywną odpowiedź  w maju b.r.
*przebudowa mostu przy ul. Mostowej, nie zakończono prac projektowych, ponieważ nadal 
trwają uzgodnienia.
*ulica Piekarska wraz z infrastrukturą nie wykonana z powodu wczesnych mrozów,
* ulica Wspólna z podobnych powodów nie zakończono w roku ubiegłym,
* ulica Żwirowa nie zrealizowana z powodu wczesnej zimy,
*ulica Sochaczewska , zorganizowano 2 przetargi na wykonanie kanalizacji, ale nie doszły do 
  skutku z powodu  braku oferentów. Dzięki pomocy mieszkańców i pomocy Wójta Gminy 
  Łowicz dokumentacja została opracowana i zadanie będzie realizowane.
*ulica  Chełmońskiego  –  wniosek  skierowano  do  Urzędu  Wojewódzkiego  o  pozyskanie 
środków finansowych w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.
Starostwo  ogłosiło  3  przetargi,  które  zostały  unieważnione  z  powodu  wysokich  kosztów 
realizacji inwestycji. Dopiero 4 przetarg został rozstrzygnięty pozytywnie a firma rozpoczęła 
wykonywanie inwestycji.
Burmistrz Miasta poinformował, że 2010 rok był bardzo trudny do realizowania inwestycji. 
Najpierw była bardzo długa zima trwająca do końca marca a następnie w maju i czerwcu było 
wiele  opadów  utrudniających  prace.  ZUK  był  zaangażowany  w  sprawy  powodziowe, 
podnoszący się  poziom wód  powodował  konieczność  pompowania  wody,  aby realizować 
zadania kanalizacyjne i inne.
Burmistrz Miasta stwierdził,  że  w każdym roku na realizację  zadań inwestycyjnych jest 
około 9 miesięcy, natomiast w 2010 roku było 5-6 miesięcy.
Nie dokonano wyboru oferenta w kilku przetargach takich jak: 
*E-urząd,
*na opracowanie dokumentacji na kanalizacji w ul. Sochaczewskiej, 
*zagospodarowanie zieleni w Parku Błonie,
*przebudowę  laboratorium na ujęciu wody na ul. Blich.
Burmistrz Miasta poinformował o zadłużeniu miasta, które w 2010 roku wynosiło -24,2%, 
natomiast w 2009 roku – 28.4 % , a w 2008 roku – 23.9 % i nie wzrasta.
Deficyt  planowany  na  2010  rok  –  wynosi  3.697.803  złotych,  ale  mamy  nadwyżką  w 
wysokości 68.389.76 złotych. Wolne środki na koniec 2010 roku wynosiły 3.800 tys. złotych.
Wydatki  inwestycyjne  w  2010  roku  wynosiły  prawie  33  %.Wolne  środki  z  2009  roku 
wynosiły 1.877 tys. zł  i zostały przeznaczone na spłatę kredytu.
Burmistrz Miasta poinformował, że wydatki na administrację w 2010 roku były niższe o 
484.000 złotych, obniżono znacznie koszty telefonów, delegacji, koszty opłat pocztowych/(z 
powodu zatrudnienia gońca,  który dostarcza listy miejscowe).  Nie wykorzystano środków 
finansowych  na  realizację  inwestycji  przy  ul.  Chełmońskiego,  boisko  przy  Szkole 
Podstawowej Nr 1, na „Biały Orlik „ – oświetlenie. Nie wykorzystano środków finansowych 
zaplanowanych  na:-administrację  –  500.000  złotych,  promocję  130.000  złotych,  na 
zarządzanie  kryzysowe  119.000  złotych,  zakup  usług  pozostałych,  remonty  dróg  ponad 
110.000 złotych. Stwierdził, że w 2010 roku były rekordowe kwoty środków zewnętrznych 
wysokości ponad 21 milionów złotych, które przeznaczono na zakup autobusów, przebudowę 



ujęcia wody, park Błonie. Poinformował, że udziały w podatki CIT i PIT wynosiły: w 2007 
roku – 16.800.881 zł, w 2008 roku – 17.743.000 zł, w 2009 r – 16.176.000 zł,  a w 2010 roku 
16.994.000 zł. Stwierdził, że  dochody wzrosły w stosunku do 2009 roku.
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  Urząd  Miejski  pracuje  bardzo  dobrze,  wpłynęła 
tylko1skarga,która  dotyczyła  spraw  meldunkowych  i  obecnie  trwa  postępowanie 
administracyjne.
Burmistrz Miasta poinformował, że w 2010 roku było podtopione i zalane około 400 ha 
terenów,  w  akcji  przeciwpowodziowej  pomagały  miastu:   Państwowa  Straż  Pożarna, 
Ochotnicza Straż Pożarna, ponad 20 więźniów, pracownicy ZUK, MOPS  oraz ponad 100 
mieszkańców miasta. Przygotowano ponad 15.200 worków z  piaskiem, zużyto ponad 380 
ton piasku.
Burmistrz Miasta poinformował, że budżet miasta został wykonany bardzo dobrze, pomimo 
trudnego roku. W realizacji budżetu miasta bardzo pomogli Radni Rady Miejskiej poprzedniej 
kadencji i obecnej kadencji, którzy dokonywali zmian w budżecie miasta Łowicza.
Burmistrz Miasta podziękował Zastępcy Burmistrzowi Miasta za duże zaangażowanie , za 
współpracę i lojalność i pomoc w trudnych sprawach. 
Bardzo dobrze finansami kieruje Pan Skarbnik Miasta, który dokładnie analizuje budżet i jego 
zmiany, czuwa nad wydatkami miasta.
Podziękował Pani Sekretarz Miasta za pracę organizacyjną w całym Urzędzie Miejskim.
Podziękował Naczelnikom Wydziałów, Dyrektorom jednostek, wszystkim pracownikom 
Urzędu  Miejskiego,  Dyrektorom  i  pracownikom  szkół  i  przedszkoli  miejskich  za  dobrą 
współpracę z władzami miasta.
Podziękował  Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej,  który  pełni  funkcję  drugą  kadencję  za 
bardzo dobrą  współpracę,  za  szybkie  organizowanie  sesji  zwłaszcza  zwoływane  w trybie 
nadzwyczajnym.
Burmistrz Miasta podziękował radnym za dobrą współpracę i konieczne uwagi oraz  pracę 
na rzecz  miasta.  Stwierdził,  że  budżet  miasta  Łowicza  za  2010 rok został  bardzo dobrze 
zrealizowany.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej –podziękował  za  bardzo  szczegółowe  przedstawienie 
wykonania budżetu miasta , za podziękowania, za dobrą współpracę.
Burmistrz Miasta podziękował Komendantom Policji , Straży Pożarnej oraz Dyrektorowi 
Zakładu Karnego z którym podpisano nową umowę  na pomoc miastu nieodpłatnie.
Burmistrz  Miasta  podziękował  za  dobrą  współpracę  ze  Starostą  Łowickim,  Zarządem 
Powiatu  Łowickiego,  pracownikami  starostwa,  którzy  pomagają  w  rozwiązywaniu  spraw 
trudnych.
Burmistrz  Miasta podziękował  mediom  za  prawidłowe  przekazywanie  informacji,  za 
informacje podczas awarii wodociągowych, które były szybko ogłaszane. Podczas trudnych 
awarii pomagały zakłady pracy takie jak OSM ,która dostarczała beczkowozy. Bardzo dużo 
pomagali mieszkańcy miasta, którzy zabezpieczali tereny zagrożone wodą. 
Radna J. Głowacka – podziękowała za miłą atmosferą stworzoną dla pracy radnych Rady 
Miejskiej,  za  dobrą  współpracę  z  pracownikami  BRM  za  pomoc  i  wyrozumiałość. 
Podziękowała za dobra współpracę z Radnymi, za możliwość poznawania ludzi i problemów.
 2/ sprawozdanie finansowe miasta Łowicza za 2010 rok – przedstawił Pan A. Podsędek  
Skarbnik Miasta / stanowi załącznik/                
Ad.5. 

Zapoznanie się z:

1/ opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
     budżetu Miasta Łowicza za 2010 rok – przedstawił Pan A. Podsędek Skarbnik Miasta.



                                          /stanowi załącznik/
2/ informację o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza –przedstawił
                               Pan A. Podsędek Skarbnik Miasta.
                                          /stanowi załącznik/
 3/ uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie  absolutorium – przedstawił 
      Przewodniczący Komisji Radny T. Żaczek.
                                    / stanowi załącznik/
 4/ opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej  - przedstawił  
                          Przewodniczący Komisji Radny T. Żaczek 
                                         /stanowi załącznik/
  5/ opinie poszczególnych Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania 
       budżetu miasta i sprawozdaniu finansowym za 2010 rok –przedstawiali:
       Przewodnicząca  Komisji Spraw Społecznych  Radna  Grażyna  Sobieszek
       Przewodnicząca  Komisji Budżetu i Finansów Radna  Wanda   Białas
       Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta Radny Jacek Haczykowski 
       Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej Radny  Leszek    Plichta 
                                     / stanowią załączniki /

Ad.6. 

 Radny R. Wójcik – przedstawił informację w sprawie realizacji budżetu miasta Łowicza za 
2010 rok / stanowi załącznik/
Radny L. Plichta – stwierdził, że bardzo wysoko ocenia wykonanie budżetu miasta Łowicza 
za 2010 rok. Budżet miasta Łowicza był bardzo ambitny, nakłady na inwestycje były bardzo 
wysokie i większość udało się zrealizować. Inwestycje niezrealizowane w 2010 roku będą 
zrealizowane  w 2011 roku.  Bardzo  dużym sukcesem było  pozyskanie  środków unijnych, 
wykorzystano wszystkie  możliwości  ich  pozyskania.  Podjęto  wiele  działań,  aby pozyskać 
inwestorów i udało się pomóc w uruchomieniu firmy Chemitex.
Podjęto wiele działań z w zakresie pomocy wykupu firmy ‘Syntex”.
Wydatkowano na niektóre zadania znacznie mniej środków finansowych np. na oświetlenie 
ulic. W przetargu wygrywają firmy z terenu miasta Łowicza, które zatrudniają mieszkańców 
miasta. Wybory samorządowe były pod koniec 2010 roku i wygrał Burmistrz Miasta
Pan K.J. Kaliński, co świadczy  o dobrej  ocenionej pracy przez mieszkańców miasta.
Radny  M.  Trzoska  –  stwierdził,  że  Burmistrz  Miasta  informował,  że  nie  doszacowanie 
inwestycji jest dobrą praktyką, bo udaje się zrealizować inwestycje znacznie więcej po niższej 
cenie. Stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią Radnego R. Wójcika, ponieważ przy 
wygrywaniu przetargu stawiane są inne wymagania wykonawcom. 
Poinformował, że popiera argumenty wynikające  z  wypowiedzi Burmistrza Miasta.
Radny R. Wójcik przy omawianiu realizacji inwestycji przy ul. Chełmońskiego wykazał się 
troską o jakość inwestycji, podkreślając długość realizacji inwestycji pomijając „konieczność 
uleżenia  się  ziemi.”  W wypowiedzi  Radnego  R.  Wójcika  brak  jest  logiki  podobnie,  jeśli 
chodzi o przyznawania nagród. 
Podziękował  pracownikom Urzędu  Miejskiego  za  dobrą  pracę  i  trud  przy  wykonywaniu 
pracy, ale ustalając projekt budżetu należało poszukiwać oszczędności w administracji.
Stwierdził,  że  popiera obawy Radnego R.  Wójcika w zakresie  budowy zakładu utylizacji 
śmieci, należy poszukiwać innych możliwości w tym zakresie.
Radna J. Głowacka – stwierdziła, że miasto nie jest firmą prywatna i nie musi koniecznie 
oszczędzać,  ponieważ  musi  realizować  zadania  prorozwojowe  niezbędne  mieszkańcom 
miasta. Stwierdziła, że realizowane są inwestycje z których korzystają wszyscy mieszkańcy
i nie koniecznie należy bać się zadłużenia miasta.



Dobrze, że pozyskano wiele środków finansowych zewnętrznych. Burmistrz Miasta na pewno 
zrobi wszystko, aby pozyskać inwestorów.
Radny J. Haczykowski –poinformował, że Radny R. Wójcik w swojej wypowiedzi stosuje 
pewną wybiórczość, operując raz  kwotami raz procentami.
Dochody własne spadają wraz z subwencjami, ale jest to spowodowane spadkiem dotacji 
w procentach. Udało się pozyskać wiele środków finansowych zewnętrznych, które 
przeznaczono na zadania inwestycyjne. Dochody zewnętrzne i subwencje wzrastają kwotowo 
a w przypadku zadłużenia Radny operuje kwotowo a nie procentowo.
Stwierdził, że Radny R. Wójcik przedstawia czarne wizje miasta, które się nie sprawdzają, że 
miasto popada w duże zadłużeniu i  kondycja miasta jest zagrożona.
Radny stwierdził, że jako Radny będzie głosował za wykonaniem sprawozdania i udzieleniem 
absolutorium Burmistrzowi Miasta.
Radny R. Wójcik – stwierdził, że Radny J. Haczykowski nie zgadza się z wypowiedziami, 
ale  prawda jest,  że  spadają  dochody i   nadwyżka  budżetowa.  Tak informował  Burmistrz 
Miasta w podsumowaniu swojej wypowiedzi.
Zwracałem  kilkakrotnie  uwagę  na  zadłużenie  miasta,  które  corocznie  wzrasta,  ale  nie 
przepowiadałem żadnego kryzysu miasta.
Samorządy muszą być dyscyplinowane w wydatkach , takie są zalecenia rządowe.
Stwierdził, że w swojej wypowiedzi podkreślał wiele pozytywnych wskaźników wykonania 
budżetu miasta za 2010 rok.
Radny T. Żaczek  – stwierdził,  że miasto Łowicz nie  jest  tak bardzo zadłużone,  niektóre 
miasta mają powyżej 50%. Są natomiast inne zagrożenia jak ZEC, sieć ciepłownicza,  nie 
wiadomo kto wykupi udziały. Należy zastanowić się nad budową zakładu budowy utylizacji 
śmieci.  W przyszłości  miasto czekają duże inwestycje  jak budowa wiaduktu,  przebudowa 
mostu przy ul Mostowej.
Burmistrz Miasta podjął energiczne działania w zakresie pozyskania inwestora przydzielając 
specjalne zadanie pracownikowi Wydziału Promocji Miasta, ale należy zdawać sobie sprawę 
że jest to trudne do zrealizowania.
Radna  E. Zbudniewek – stwierdziła, że rozliczenia się bardzo dobrze zgadzają, za co należy 
podziękować Skarbnikowi Miasta. Poinformowała, że nie jest zachwycona 
rozdysponowaniem budżetu miasta za 2010 rok. 
Stwierdziła, że planuje zgłosić wniosek do projektu budżetu miasta na 2012 rok 
o wyremontowanie nawierzchni alejek w Parku przy ul. Sienkiewicza. 
Można  było  przy  okazji  zakupu  kruszywa  dla  Parku  Błonie  wyremontować  alejki,  które 
zostały rozmyte podczas ulewnych deszczy.
Stwierdziła, że należy być bardzo zadowolonym z pozyskanych środków finansowych
na remont Katedry i Parku Błonie.
Radna G. Sobieszek – stwierdziła, że w 2010 roku realizowane były duże inwestycje, które 
nie zawsze spotykały się z aprobatą mieszkańców z powodu dużych utrudnień 
i przedłużającego się czasu realizacji np.: ul.3 Maja, Chełmońskiego, Sochaczewska.
Zaapelowała do Burmistrza Miasta, aby przy wyborze wykonawców inwestycji i pracach 
nadzorowanych  zwracać  uwagę  na  dużą  cierpliwości  mieszkańców  na  utrudnienia  przy 
realizacji inwestycji. Będzie poważny problem podczas remontu mostu  przy ul. Mostowej 
gdzie konieczne będzie odcięcie części mieszkańców od miasta. 
Stwierdziła, że przy silnej obsadzie fachowców Urzędu Miejskiego należy znaleźć  
rozwiązania ułatwiającego przejazd mieszkańców z drugiej strony rzeki Bzury. 
Radny G. Michalak – stwierdził, że musi zwrócić uwagę na pewne wypowiedzi Radnego 
R. Wójcika, który wspominał o rozmowie z Eurodeputowanym W. Olejniczakiem, 
że  w  następnym  etapie  środki  unijne  będą   przeznaczane  na  innowacyjność  i  rozwój 
przedsiębiorstw.



Stwierdził,  że był  obecny na konferencji  w Brukseli,  z  której  wynikało,  że planowane są 
środki finansowe dla firm, ale jako kredyty zwrotne.  Natomiast dla samorządów mogą być 
dodatkowe środki finansowe na rozbudowę infrastruktury kolejowej, dlatego są szanse  na 
rozbudowę wiaduktu. Można prace inwestycyjne przy budowie wiaduktu połączyć 
z remontem mostu. Radny R. Wójcik wspominał o wydatkach bieżących, że wzrastają przy 
malejących  dochodach  a  jednocześnie  jest  za  rozdawaniem nagród  dla  pracowników,  co 
znacznie je zwiększy.
Analizując  wydatki  budżetu  miasta  za  2010  rok  należy  zwrócić  uwagę,  że  dużą  część 
stanowią wydatki na realizację inwestycji, co stwarzało duże ryzyko finansowe, które trudno 
przewidzieć.  Zwrócił  uwagę,  że  praca  Burmistrza  Miasta  jest  dobrze  oceniana  przez 
mieszkańców miasta o czym świadczą wyniki wyborów na drugą kadencję.
Poinformował,  że  będzie  głosował  za  udzieleniem  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta 
Łowicza.
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że jest rozczarowany wypowiedziami Radnych 
z  koalicji  rządzącej,  ponieważ  nikt  nie  zauważył  wypowiedzi  Radnego  R.  Wójcika 
przedstawiającej w pierwszej części  pozytywną ocenę wykonania budżetu miasta za 2010 r.
Nawet Radna J. Głowacka, która na siłę chce zaistnieć, nie podkreśliła w swojej wypowiedzi 
zasług Pana Burmistrza Miasta. Natomiast podkreśliła zagrożenia dla budżetu miasta ,które 
przedstawiał Radny R. Wójcik. Należy bardzo się cieszyć,  że udało się wiele zrealizować 
pomimo różnych zagrożeń.
Stwierdził,  że chce poświęcić uwagę wypowiedziom Radnego M. Trzoski, który chce być 
dobrym prawnikiem, ekonomistą ,dziennikarzem, filozofem. Wypowiedzi na temat realizacji 
inwestycji jako fachowca od budownictwa lądowego  trudno zrozumieć. 
Wypowiedzi na temat utwardzenia drogi, przetargów, planowania inwestycji,  powinny być 
wyjaśnione Radnemu na innym poziomie dyskusji.
Poinformował, że przy opracowywaniu projektu budżetu miasta sprawy wyglądały inaczej, 
ale budżet został przyjęty większością głosów. Budżet realizowany był przy akceptacji przez 
wszystkich radnych o czym świadczą przyjmowane  zmiany do budżetu miasta.
Stwierdził, że popiera wypowiedzi Radnego R. Wójcika odnośnie pozytywnej realizacji zadań 
inwestycyjnych , należy widzieć wiele pozytywnych osiągnięć Burmistrza Miasta.
Należy zrozumieć pewne usprawiedliwienia dla  zadań niezrealizowanych przedstawionych 
przez Burmistrza Miasta, ponieważ często trudno przewidzieć pewne utrudnienia.
Poinformował, że absolutorium to nie tylko realizacja zadań wynikających z budżetu miasta.
Należy  zwrócić  uwagę  na  pewne  działania  około  budżetowe  i  pozabudżetowe  władzy 
wykonawczej.  Burmistrz  Miasta  reprezentuje  Gminę  na  zewnątrz  i  to  nie  wychodziło 
najlepiej. Zwrócił uwagę na reprezentację miasta w Związku Międzygminnym „Bzura”, co 
można uznać za porażkę.
Stwierdził, że delegaci miasta nie osiągnęli zdolności koalicyjnej w zakresie dogadania się z 
przedstawicielami gmin. Wydatkowano wiele środków finansowych z budżetu miasta na ten 
cel. Poinformował, że był przeciwny wyborowi delegatów do Związku Międzygminnego 
„ Bzura” ale nie zwracano na to uwagi.
Są inne przykłady reprezentacji miasta z czego nie zawsze można być zadowolonym.
Stwierdził, że 2010 rok był niezbyt udany ze względu na niezrealizowane inwestycje oraz 
sprawy ZEC.  Widoczne były pewne niejasności  związane  ze  współpracą  z  organizacjami 
społecznymi, politycznymi, z Klubami Radnych. Można było zauważyć pewną wybiórczość, 
z jednymi się rozmawia a z innymi się nie rozmawia.
Dobrze należy wspominać Pana K.J. Kalińskiego z przed 4 lat i mieć nadzieję, że kiedyś
 to nastąpi. Wiele rzeczy, problemów było dyskutowane na sali obrad, ale był to szczery
 i otwarty dialog, czego obecnie Radnym brakuje.



W ubiegłym roku rozpoczął się niepotrzebny spór wokół Bazyliki Katedralnej, wiele  na ten 
temat  mówiono  na  tej   sali.  Powstały  pewne  zadrażnienia  wokół  Klubu  Sportowego 
„Pelikan”, które podzieliło środowisko sportowe. Zauważono pewną i nadmierną ingerencję 
w wyborze Zarządu Klubu „Pelikan”.
W większości udało się budżet miasta zrealizować,  jest to zasługa Burmistrza Miasta, 
Skarbnika Miasta i Naczelników Wydziałów. 
Należy docenić  pracę  wielu  ludzi  kompetentnych  i  wspaniałych  pracujących  w  Urzędzie 
Miejskim  i  każda  chwila  jest  stosowna,  aby  przyznać  nagrody,  ponieważ  są  duże 
oszczędności w budżecie administracji.
Oceniając wykonanie budżetu miasta głosowałbym za udzieleniem absolutorium, ale pewne 
rysy,  poślizgi  powodują,  że  jako  Radny  wstrzymam  się  od  głosowania  za  udzieleniem 
absolutorium Burmistrzowi Miasta.
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił  uwagę, że należy dyskutować nad wykonaniem 
budżetu miasta Łowicza za 2010 rok a wszystkie uwagi przekazywać innym Radnym 
w przerwie posiedzenia.
Radna J. Głowacka – podziękowała Radnemu R. Szmajdzińskiemu za zainteresowanie jej 
osobą. Stwierdziła, że Radni z opozycji są w dobrej sytuacji , ponieważ mogą przedstawiać 
swoje poglądy, natomiast Radni z koalicji rządzącej mogą tylko polemizować.
Radny  R.  Szmajdziński –  stwierdził,  że  przyjmuje  uwagę  Przewodniczącego  Rady 
Miejskiej, ale powinna być wypowiedziana podczas krytyki wystąpienia Radnego 
R .Wójcika.
Pan K. J. Kaliński – Burmistrz Miasta –poinformował, że ustosunkuje się do wypowiedzi
poszczególnych Radnych.
Radny R. Wójcik w swojej wypowiedzi wymienił najpierw pozytywne wykonanie budżetu 
miasta, zwiększenie dochodów i zmniejszenie przychodów.
Stwierdził,  że proponował zrezygnowanie w pewnych inwestycji na początku  2010 roku, 
zmniejszając wydatki inwestycyjne.
Na początku 2010 roku trudno było przewidzieć jaki będzie rok inwestycyjny.
Lepiej zaplanować więcej zadań i nie zrealizować,  niż zaplanować mniej inwestycji i ich nie 
wykonać.
Burmistrz Miasta –podziękował Radnemu G.  Michalakowi,  który jest  Dyrektorem dużej 
firmy i potrafi zrozumieć planowanie inwestycji.
Czasem trudno przewidzieć realizację inwestycji a w przetargach obowiązuje główna zasada 
jaką jest najniższa cena i prawidłowo złożona oferta. Przetargi są przeprowadzane 
prawidłowo, jeśli firma wybrana nie zdaje egzaminu  to można unieważnić przetarg.
Zaplanowano 35 % środków finansowych na realizację inwestycji a wydatkowano na ten cel 
33  %,  to  tylko  2%  nie  wykorzystano  środków.  Stwierdził,  że  warto  stosować  politykę 
niedoszacowania inwestycji, a następnie dofinansowywać ją w ciągu roku.
Remont ulicy Chełmońskiego trwa bardzo długo i mieszkańcy wykazali wiele cierpliwości. 
Powinna być podjęta wcześniej decyzja o budowie wodociągu.
W 2010 roku należało rozpocząć inwestycję, zrealizować kanalizację deszczową, sanitarną, 
wodociąg a w 2011 roku wykonać chodniki i nakładkę asfaltową.
Wynikły pewne awarie, które spowodowały zmianę planów, położono częściową nakładkę
i ulica jest przejezdna.
Starosta Łowicki w 2010 roku wraz z władzami miasta złożył wniosek o dofinansowanie 
inwestycji drogowych do Urzędu Marszałkowskiego, który został on pozytywnie rozpatrzony.
W przyszłości ulica Chełmońskiego będzie bardzo ładna ulicą z chodnikami po obu stronach 
ulicy  z  wykonaną  kanalizacją  deszczową  ,  sanitarną  i  nowym  wodociągiem  i  nakładką 
asfaltową.
Przy realizacji Parku Błonie ustalono harmonogram, który musiał być realizowany.



Burmistrz Miasta stwierdził, że dobrze iż 18 stycznia 2007 roku wraz z Diecezją Łowicką 
złożono wniosek na renowację Parku Błonie.  Na przygotowanie wniosku Urząd Miejski był 
tylko 1 miesiąc. Obecnie Park Błonie cieszy się dużym powodzeniem, codziennie odwiedza 
ten rejon około 300 mieszkańców miasta wraz z dziećmi.
Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  remont  ulicy  3-go  Maja  trwał  długo,  bo  taka  była 
konieczność. Najpierw były awarie elektryczności, wymiana ziemi, przyłącza wodociągowe 
i kanalizacyjne. Obecnie opracowywany jest projekt remontu mostu przy ul. Mostowej przez 
dobrą  firmę  i  nie  ma  większych  zagrożeń,  jeśli  będzie  potrzeba  zwiększenia  środków 
finansowych to powinny znaleźć się budżecie.
Burmistrz  Miasta  stwierdził,  że  nie  ma  spadku  dochodów,  dotacje   znacznie  wzrosły  i 
dochody własne zmalały.
Dochody bieżące do budżetu miasta wynosiły : w 2004 r  -  około  43 mln zł, 
                                                                             w 2005r   -  około  46 mln zł,
                                                                             w 2006r   -  około  49 mln zł, 
                                                                             w 2007r   -  około  58 mln zł,
                                                                             w 2009r   -  około  65 mln zł,
                                                                             w 2010r   -  około  68 mln zł,

Subwencja oświatowa procentowo jest mniejsza a kwoto coraz większa a  z budżetu miasta 
dopłacamy coraz więcej.
Zadłużenie miasta Łowicza na poziomie 24 %  to nie jest zbyt wysokie w porównaniu do 
innych miast ościennych. Wszystkie miasta się zadłużają głównie na zadania inwestycyjne.
Podziękował Radnym za wszystkie głosy w sprawie wykonania budżetu Miasta za 2010 rok.
Burmistrz  Miasta  zacytował   Prezydenta  m.  Poznania  Pana  Grobelnego  „logiką   jest  w 
czasach kryzysu inwestować a w czasach dobrobytu spłacać”.
W 2010  roku  ZEC  uzyskał  dochód  w  wysokości  1.160.169.42  zł  ,  gdzie  średnia  płaca 
zasadnicza z zakładzie wynosi ponad 3.000 złotych miesięcznie.
W interesie  miasta  i  mieszkańców miasta  jest  utrzymanie procentu udziałów na obecnym 
poziomie i wprowadzenie majątku miasta do spółki ZEC.
Burmistrz Miasta poinformował, że przedstawicielami miasta do Związku 
Międzykomunalnego „Bzura” wybrani zostali Pan J. Haczykowski  i Pan G. Michalak.
Planowane będzie Walne Zgromadzenie Związku Międzygminnego „Bzura” można zaprosić 
radnych, aby wysłuchali głosów delegatów miasta, którzy poruszają konkretne problemy.
Obecnie nastąpiła zmiana Prezesa Zarządu, którym jest Pan Milczarek z Głowna, który jest 
bardzo aktywny i poszukuje różnych rozwiązań.
Delegaci miasta zgłaszają wiele pytań , wątpliwości , propozycji odnośnie funkcjonowania 
Związku Międzykomunalnego „Bzura”. Wójtowie Gmin zgłaszają swoje niepokoje, ponieważ 
wspólne  wysypisko  powinno  być  wybudowane.  Planowane  jest  pozyskanie  środków 
finansowych z Ministerstwa. Na spotkaniu u Marszałka Województwa Łódzkiego  W. Stępnia 
przekazano informację ,że jeśli będzie pozytywna opinia  Generalnego Dyrektora  Ochrony 
Środowiska w sprawie budowy zakładu , to środki finansowe powinny się znaleźć na jego 
realizację.
Podpisano  był  akt  notarialny  z  firmą  „Chemitex”,która  w  lipcu  br.  rozpocznie  realizację 
inwestycji. Jest duże  zainteresowanie wielu firm naszymi terenami inwestycyjnymi.
Władze  miasta  i  Rada  Miejska  podjęły  wiele  działań  mających  na  celu  pomoc  Panu 
Krajewskiemu, aby wykupił „Syntex”  i rozpoczął produkcję.
Miasto  pomaga  firmom  rodzinnym  i  dużym  zakładom  pracy  funkcjonującym  na  terenie 
miasta. 
Burmistrz Miasta poinformował, że planowane jest wykonanie infrastruktury 
w ul. Ekonomicznej , sieci wodociągowej , kanalizacyjnej , oświetlenia na terenach 



inwestycyjnych. Podobnie jak w innych miasta w kraju.
Dobrze, że Radni proponują nagrodzenie pracowników Urzędu Miejskiego, ale w tym roku 
fundusz nagród jest na poziomie zerowym. Należy wystąpić do Rady Miejskiej o przekazanie 
środków finansowych  na  ten  cel.  W roku ubiegłym  w ramach  oszczędności  oddano  do 
budżetu miasta ponad 500.000 złotych.
Pracownicy są wyrozumiali, zatrudnienie nie wzrasta od 4 lat , utrzymuje się na poziomie 
80 osób a zadań ciągle przybywa do realizacji.
Burmistrz Miasta podziękował za udział w dyskusji Radnym: L. Plichcie, M. Trzosce,
 J. Głowackiej, J. Haczykowskiemu, T. Żaczkowi, E.  Zbudniewek , G. Sobieszek.
Stwierdził, że krytyka inwestycji ulicy Chełmońskiego nie jest celowa, ponieważ 
wykonywano  wiele  zadań  dodatkowych.  Dobrze,  że  mieszkańcy  ulicy  wykazywali  wiele 
cierpliwości, ale należało wykonać najpierw kanalizację sanitarną i sieć wodociągową.
Most przy ul. Mostowej musi być remontowany a mieszkańcy muszą pokonać utrudnienia 
związane z tą inwestycją. 
Burmistrz  Miasta  podziękował Radnemu G. Michalakowi za informację,  że inwestycje  są 
ryzykiem budżetowym i przedstawienie informacji o środkach unijnych.
Podziękował R. Szmajdzińskiemu za utożsamianie się z budżetem miasta i za pozytywną jego 
ocenę. Stwierdził, że  współpraca z organizacjami społecznymi układa się dobrze
 a organizacje polityczne przestały zapraszać na swoje spotkania. 
Burmistrz Miasta poinformował, że jest otwarty na dialog.
Współpraca  z  Prezesem Klubu  „  Pelikan”   układa  się  dobrze  a  wybór  Zarządu  nie  był 
ustawiany.
Radna E. Zbudniewek – stwierdziła, że od 3 lat porusza problem naprawy alejek w Parku 
przy ul. Sienkiewicza a problem istnieje podczas dni deszczowych, gdzie trudno przejść 
i przejechać z wózkiem z dzieckiem.

Ad.7. Rozpatrzenie uchwał:

 1/ Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 
    budżetu Gminy Miasto Łowicz za 2010 rok oraz sprawozdania 
    finansowego  na dzień 31.12. 2010 rok – przedstawił  Pan A. Podsędek Skarbnik Miasta.
                                    / stanowi załącznik /
                                  Pytań i uwag nie zgłoszono.
    Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawiła Przewodnicząca Komisji
                                     Radna Wanda Białas.
                                          / stanowi załącznik/
   Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie:
                             18 „za” ,0 „ przeciw” , 3 „wstrzymujące”
  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła większością głosów 
                               U c h w a ł ę  Nr XI/83/2011
    
2/  Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Łowicza z 
tytułu wykonania  budżetu Miasta Łowicza za 2010 rok –przedstawił  Przewodniczący 
                               Rady Miejskiej Radny H .Zasępa.
                                   / stanowi załącznik/
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                              18 „za” , 0„przeciw” , 3„wstrzymujące”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła większością głosów 



                                     Uchwałę   Nr XI/84/2011

Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował Burmistrzowi Miasta udzielonego 
absolutorium za 2010 rok wręczając kwiaty.

3/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2011 rok – przedstawił 
                             Pan A. Podsędek Skarbnik Miasta.
                                      / stanowi załącznik /
                                    Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła  Przewodnicząca Komisji Pani W. Białas
                                   / stanowi załącznik /
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie:
                                20 „za „ , 0 „przeciw , 0 „wstrzymujących”
              
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie
                                   U c h w a ł ę Nr XI/85/2011              

4/ Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia wykonania prac pielęgnacyjno-
   konserwacyjnych pomnika przyrody drzewa rosnącego na terenie Gminy 
   Miasta Łowicza – przedstawił Pan Paweł Gawroński 
                       Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
                                / stanowi załącznik/
                              Pytań i uwag nie głoszono.
 Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący 
 Komisji Radny Jacek Haczykowski.
                                 / stanowi załącznik /          
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie
                           20 „za” , 0 „przeciw” ,0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła jednogłośnie 
                                U c h w a ł ę Nr XI/86/2011
5/ Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 
gruntowej położonej w Łowiczu przy ul. Filtrowej, obręb Bolimowska-
przedstawiła  Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami,
                                / stanowi załącznik /
                            Pytan i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący 
                            Komisji Radny Jacek Haczykowski.
                                  / stanowi załącznik /
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie:
                      20 „za” , 0„przeciw” ,0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła 
jednogłośnie         U c h w a ł ę  Nr XI/87/2011 
       
6/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  postępowania  przy  udzielaniu  dotacji 
celowej  z  budżetu  miasta  na  realizację  zadania  związanego  z  usuwaniem  azbestu  i 
wyrobów  zawierających azbest na terenie miasta Łowicza – przedstawił Pan Paweł 
                          Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.



                                     / stanowi załącznik /
Radny L. Plichta  - zwrócił się z zapytaniem jaki jest koszt całkowity zdjęcia i utylizacji 
eternitu ze 100 m 2 dachu.
Radny G. Michalak – zwrócił się z zapytaniem, czy są inwentaryzowane wszystkie budynki 
z pokryciem z eternitu na terenie miasta i czy nie powinny być wprowadzone dopłaty do 1m 2 

zamiast  dotacji 3.000 zł , ponieważ wielkości dachów są różne.
Pan P.  Gawroński  –  poinformował,  że  koszt  utylizacji  azbestu w woj.  łódzkim za  1 m2 

wynosi 15-32zł. Poinformował, że jest wykonana inwentaryzacja budynków pokrytych 
azbestem. Przyjęto średni wskaźnik dotacji na 1 właściciela 3.000 zł, co realnym wydatkiem 
dla budżetu miasta.
Radny R. Szmajdziński – zwrócił się z zapytaniem, czy w projekcie uchwały jest mowa 
o 3.000 zł , czy do 3.000 zł.
Pan P. Gawroński – poinformował,  że jest  to kwota maksymalna do 3.000 złotych, jeśli 
faktura będzie na kwotę znacznie wyższą to może być dotacja wypłacona 3.000 złotych.

 Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił  Przewodniczący 
 Komisji Radny Jacek Haczykowski.
                                             / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował  przegłosowanie:
                             19 „za” , 0„przeciw” , 1 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła większością głosów
                                         U c h w a ł  ę  Nr XI/88/2011

Ad. 8.

Informację  na  temat  ulg,  odroczeń,  umorzeń  i  rozłożeń  płatności  na  raty  zaległości 
podatkowych i opłat za 2010 rok dla osób prawnych i fizycznych 
oraz  jednostek  nie  posiadających  osobowości  prawnej  wraz  z  wykazem,  kwotami  i 
uzasadnieniem – przedstawiła Pani Maria Kotlarska z Wydz. Finansowego.
                                 / stanowi załącznik /                                   
Radny J. Haczykowski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie kwot w pkt.12, czy są to kwoty 
główne i odsetki i czy dotyczą 2009 roku.
Pani M. Kotlarska – poinformowała, że kwoty dotyczą wydanych decyzji prze Burmistrza 
Miasta w zakresie odroczenia terminów płatności za dzierżawę Targowicy Miejskiej Terminy 
nie zostały dotrzymane , dlatego decyzje są bezprzedmiotowe.
Radny J. Haczykowski – zwrócił się z za zapytaniem, czy są to aktualne kwoty na koniec 
lutego b.r.
Pani M. Kotlarska – poinformowała, że  kwota 16.104,00 zł dotyczy 1 decyzji , ale termin 
nie został dotrzymany, wydano II decyzje z terminem do końca kwietnia b.r. który nie został 
dotrzymany.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  do 
wiadomości.
Ad. 9.
Informację  o działaniach w okresie między Sesjami przedstawił  Burmistrz Miasta Pan 
Krzysztof Jan Kaliński.
                                          / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska przyjęła  informacje do 
wiadomości.
Ad. 10.



Radny P.  Gołaszewski  –  zgłosił  pisemny wiosek w sprawie  zamieszczenia  pod znakiem 
zakazu  ustawionego  przy  końcu  ul.  Floriana  tabliczki  informacyjnej  –  „  nie  dotyczy 
rowerów”.                      / stanowi załącznik/ 
Radny L. Plichta – zgłosił pisemny wniosek w sprawie wyznaczenia i wykonania przejścia 
dla pieszych na ulicy Łódzkiej./ stanowi załącznik /
Radna  E.  Zbudniewek  –  stwierdziła,  że  pytała  Pana  Burmistrza  Miasta  na  Komisji 
Społecznej na początku roku jaka nagrodę otrzymają członkowie Zespołu „ Koderki”
 za  zajęcie  II  miejsca  w  Ogólnopolskim Konkursie.  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że 
nagrodą będzie wyjazd zagraniczny. Rodzice dzieci informowali, że z zespole jest 49 osób 
czynnie  pracujących  a  na  wyjazd  zakwalifikowano  10-12  par,  co  stanowi  50  %  .Do 
planowanej nagrody (wyjazdu) należy dopłacić po 300 zł od 1 dziecka, przy dwójce dzieci 
jest to koszt 600 zł,   a nie wszyscy rodzice są dobrze usytuowani i przygotowani na taki 
wydatek. Rodzice dzieci informują, że co miesiąc płaca od 1 dziecka po 20 zł za korzystanie z 
sali  ŁOK.  Zespół  „Koderki”  jest  promującym  zespołem  miejskim.  Burmistrz  Miasta  do 
programu  „Jaka  to  melodia”   zabrał  członków  zespołu  „  Koderki”  a  nie  sportowców. 
Powinien być doceniony trud członków Zespołu. Podczas odsłonięcia” Gwiozd Łowickich” 
Kobiety ubrane w stroje łowickie miały prawidłowo zawiązane chusty łowickie, natomiast 
członkowie  zespołu  źle  mają  zawiązane  chustki  „  na  wierzch”  Należy  zwrócić  uwagę 
nawiązanie chust łowickich, ponieważ to wyróżnia nasz folklor.  
Burmistrz Miasta – poinformował, że z Dyrektorem ŁOK wyjaśni sprawę odpłatności za 
wynajem sali.  Zespół „Koderki” otrzyma podziękowania i listy gratulacyjne na sesji  rady. 
Planowany jest  wyjazd  do  Chorwacji  i  wycieczka  ma  być  finansowana  częściowo przez 
miasto,  częściowo przez ŁOK i rodzice. Burmistrz Miasta stwierdził,  że nie wystarczy na 
wszystkie wydatki środków finansowych w budżecie miasta.
Poinformował, że ostatnio zgłosiły się 2 Panie z Łodzi ze „Wspólnoty Polskiej” ,deklarując,że 
przyjmują ponad 50 dzieci z Ukrainy i Białorusi i prosząc o zorganizowanie programu na 1 
dzień w naszym mieście, łącznie z transportem i wyżywieniem. Stwierdził, że obiecał miasto 
zajmie  się  przyjęciem  dzieci  na  1  dzień.  Poinformował,  że  należą  się  podziękowania 
„Zespołowi Koderki”, „Orkiestrze Dętej”, Orkiestrze Kameralnej, Zespołowi „Blich”.
Burmistrz Miasta poinformował,  że w programie  „Jaka to  melodia”  uczestniczył  Zespół 
„Blich”.
Radna  E.Zbudniewek  –poinformowała,  że  proponowała  na  początku  roku,  aby  dla 
wszystkich  dzieci  z  Zespołu  „  Koderki”  zorganizować  wyjazd  do  Warszawy  do  teatru. 
Dobrze,  aby  było  stać  rodziców  dzieci  na  dopłatę  do  wyjazdu  zagranicznego,  ale  przy 
wyjeździe dwójki dzieci z jednej rodziny jest to duży wydatek. Stwierdziła, że w przyszłości 
na promocje folkloru łowickiego należy przeznaczyć wyższą kwotę, aby dzieci nie musiały 
dopłacać.
Burmistrz Miasta stwierdził, że zastanowi się nad większymi dopłatami do wyjazdu.
Radny W. Michalak –poinformował, że miał zaszczyt uczestniczyć w 90 – urodzinach Pana 
Janusza Karpińskiego, członka Szarych szeregów i Honorowego Obywatela Miasta Łowicza 
który prosił o przekazanie podziękowań Burmistrzowi Miasta oraz Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej za pamięć jaką mu wszyscy okazywali.
Radny G. Durka – zgłosił wniosek w sprawie zainstalowania lamp na ul. Księżackiej.
                                            / stanowi załącznik /
Radny  P.  Gołaszewski  –zgłosił  wniosek  w  sprawie  zakupu  2  urn  przeźroczystych 
dodatkowych na każdą komisję wyborczą. 
                                       / stanowi załącznik /

Radny D. Dzik – zgłosił wniosek w imieniu Klubu „Prawa i Sprawiedliwość” w sprawie 
zagospodarowania skweru „ Ofiar  Katastrofy Smoleńskiej” .



                                    / stanowi załącznik /
Radny R. Szmajdziński –poinformował, że realizacja wniosku wymaga pewnych nakładów 
środki finansowych ,dlatego powinna wyrazić zgodę cała Rada Miejska. Zwrócił się z prośbą 
do Radnego P. Gołaszewskiego o wyjaśnienie na czym ma polegać „demokratyzacja życia 
publicznego”.
Radny  P.  Gołaszewskiego -   poinformował,  że  odczytał  w  uzasadnieniu  „zakup 
przeźroczystych urn powinien się także przyczynić do zmniejszenia kontrowersji w sprawie 
czytelności i  uczciwości  wyborów jakie mają miejsce każdorazowo po przeprowadzonych 
wyborach.”
Radny R. Szmajdziński – stwierdził, że Radny P. Gołaszewski obraża wyborców sugerując 
że urny przeźroczyste, to uczciwość i rzetelność , a do tej pory jej nie było.
Radny P. Gołaszewski – stwierdził, że nie obraża wyborców ale „ nawet dobry twór może 
być bardziej doskonały”.
Radny G. Michalak-  stwierdził, że obrazą dla wyborców jest Protokół z komisji wyborczej, 
gdzie z urny wyjęto 10 kart więcej niż wydano.
Przewodniczący Rady Miejskiej –poinformował,  że wpłynęło pismo od Pana Burmistrza 
Miasta do Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie skargi 4 nauczycielek z Przedszkola 
Nr 7  w Łowiczu  / stanowi załącznik /
  Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść pisma skierowanego do Burmistrza Miasta.
                                                  / stanowi załącznik /
Poinformował, że nauczycielki przedszkola zostały pisemnie powiadomione, że sprawa może 
być rozpatrzona na posiedzeniu Komisji Społecznej w dniu 22 sierpnia b.r. i Rady Miejskiej 
planowanej na 25 sierpnia b.r.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wystąpił z pismem do Pani J. Kępki z 
prośbą o złożenie w Sekretariacie Urzędu Miejskiego  aktualnego Statutu Przedszkola i kopii 
Protokołu z posiedzenia Rady Pedagogicznej z dnia 24 maja b.r.
Radny  R.  Szmajdziński  –  poinformował,  że  podobna  sprawa  była  rozpatrywana  w 
poprzedniej  kadencji,  dotyczyła  tego  samego  Przedszkola  i  Pani  Dyrektor.  Sprawa  była 
rozpatrywana przez Komisją Społeczną, która uznała,  że nie jest  kompetentna i  nie zajęła 
żadnego stanowiska. Sprawa była rozpatrywana przez Sąd. Obecnie mamy podobny konflikt i 
skierowanie  jej  to  tej  samej  komisji  może  przynieść  podobny  skutek.  Należy  powołać 
specjalną  Komisję  składającą  się  z  przedstawicieli  poszczególnych  opcji  politycznych  a 
przewodniczyć  jej  powinien  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Radny  W.  Michalak  i 
wtedy jest szansa na demokratyczne rozpatrzenie sprawy.
Radny P. Gołaszewski – poinformował, że sprawa  skargi powraca i należy zastanowić się 
czy to Rada Miejska powinna się zajmować problemem. Może Burmistrz Miasta powinien 
przekazać sprawę do Kuratorium Oświaty. Poprosił o opinie prawną Radcy Prawnego w tej 
sprawie.
Radna E. Zbudniewek- stwierdziła, że są to sprawy bardzo trudne i należy je rozpatrywać 
przy udziale prawników. Powołanie Zespołu Radnych nie rozstrzygnie problemu, która jej 
zdaniem znajdzie swój finał w Sądzie.
Burmistrz  Miasta –  stwierdził,  że  władzom  miasta  bardzo  zależy  na  tym,  aby  w 
przedszkolach był spokój i dobra praca. W Przedszkolu Nr 7 było dobrze, do czasu oceny 
pracy  Pani  Dyrektor.  Wydana  jest  ocena  pracy  Dyrektora  przez  Kuratorium  po 
przeprowadzonej kontroli.  Nie wydana jest ocena Burmistrza Miasta,  jest na to jeszcze 2 
miesiące. Należy pochwalić Panie nauczycielki i Panią Dyrektor, że konflikt nie przenosi się 
na dzieci o czym nie wiedzą rodzice. Przedszkole pracuje dobrze , ale problem jest trudny do 
rozwiązania.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  przedstawił  pismo  Stowarzyszenia  Wsi  Urzecze 
„Łowiczanie” w sprawie nie zmieszczenia informacji o Zespole na portalu www.lowicz.eu.

http://www.lowicz.eu/


                                   / stanowi załącznik /
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest zakładka promująca Stowarzyszenie 
Wsi   Urzecze  od  3  lat  na  stronach  Łowicza.  Artykuł  był  przekazany  przez  Muzeum  i 
zamieszczony na tym portalu.  Burmistrz  Miasta  powinien udzielić  odpowiedzi   na pismo 
Stowarzyszeniu Wsi Urzecze.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że sprawa Pani Dyrektor Przedszkola Nr 7 
została skierowana do Kuratorium i jeśli nie będzie rozstrzygnięcia to sprawa powinna być 
rozpatrywana przez Komisję Społeczną i Radę Miejską.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej odczytał  pismo  od  Ks.  Andrzeja  Franciszka  Dziuby 
Biskupa Łowickiego z prośbą o odczytanie Radnym ./ stanowi załącznik / .
Radny  R.  Szmajdziński  –stwierdził,  że  narodził  się  mały  skandal,  dotyczy  ruchu  na 
ul..Podrzecznej,  który należy jak najszybciej rozwiązać. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza 
Miasta o wyjaśnienie.
Radna E. Zbudniewek –  poinformowała, że od 2009 roku pisała i prosiła, aby rozwiązać 
problem ruchu na Starym Rynku.  Dobrze,  że  realizowane są inwestycje  na  Błoniach.,  na 
tyłach Ratusza jest parking na którym ustawiane są tylko samochody  pracowników Urzędu 
Miejskiego. Wcześniej była propozycja,  aby urządzić przejście piesze przez Ogród Saski do 
Starego Rynku. Katedra jest naszym najcenniejszym zabytkiem i należy ją chronić. Zamek 
łowicki  był  porównywany z  Wawelem w Krakowie,  ale  został  wysadzony  przez  wojska 
pruskie  podczas  i  wojny światowej.  Problem ruchu  samochodowego  należy rozwiązać  w 
najbliższym czasie.
Radny P.  Gołaszewski –poinformował,  że troską Radnych jest  chronić zbytek jakim jest 
Katedra Łowicka. Stwierdził, że  ma pewne wątpliwości, co do ekspertyz. Można porównać je 
do ekspertyz dokonujących wyceny majątku miasta ,który był wprowadzany do Spółki ZEC, 
gdzie  wyceny  były   na  różne  kwoty.  Powinna  być  ekspertyza  wykonana  przez  osoby 
postronne.
Radny R. Szmajdziński – zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie problemu przez Burmistrza 
Miasta.
Burmistrz Miasta poinformował, że wspólnie z Diecezją Łowicką jest realizowany wspólny 
projekt unijny. Dobrze, że realizowany jest remont Katedry w tak szerokim zakresie. Inną 
sprawą jest rozbudowa  rezydencji Biskupa Łowickiego.
Burmistrz  Miasta  stwierdził,  że  władze  miasta  mają  z  Diecezją  Łowicką bardzo dobre 
kontakty zwłaszcza finansowe. Biskup bardzo docenia rolę miasta. Obecnie prowadzone są 
rozmowy z  Radą Ruchu Drogowego przy Starostwie Powiatowym w Łowiczu. Sprawa w 
czasie wskazanym przez Biskupa Łowickiego powinna  zostać  rozwiązana.
Ad. 11.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  następna  Sesja  Rady  Miejskiej 
planowana jest na  14 lipca 2011 roku godz.13-ta z następującymi tematami:

1. Informacja o zagospodarowaniu miejskich terenów zielonych.
2. Przyjęcie planów pracy Komisji na II półrocze 2011 roku.

 
Przewodniczący Rady Miejskiej-  poinformował, że w miesiącu lipcu nie są planowane 
posiedzenia Komisji, ale w razie potrzeby będą zwołane o godz. 12 tej w dniu obrad sesji 
celem zaopiniowania projektów uchwał będących przedmiotem obrad sesji.

Ad.12.

Na tym zakończono  obrady  XI  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.



Protokółowała :                                     Sekretarz   Sesji                     Przewodniczący Rady
Alicja Dutkiewicz                                Władysław Michalak                    Henryk Zasępa


